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از چای خور رسانه ای 
تا چای خور فرهنگی!

ظهور  با  امروزه  من  نظر  به 
های  شبکه  شدن  فراگیر  و 
توهم  دچار  برخی  اجتماعی 
خود خبرنگار پنداری شده اند. 
افرادی که با انتشار چند مطلب 
های  حداقل  که  مجازآباد  در 
عناصر خبری هم در محتوای 
شان یافت نمی شود و گاه جز موج سواری و آبروی خلق الله را 

ریختن، عایدی دیگری برای دنیا و آخرت شان ندارند.
دسته ای دیگر هم در عالم رسانه وجود دارند که اساسا آدم 
های پیگیری هستند! و نقش شان در حوزه رسانه چیزی بیش 
از حضور مجاهدانه آقای دوربینی نیست. و فقط صرف اینکه 
مدتی در تحریریه با بپر بپر و مصاحبت با روزنامه نگاران و چای 
نوشیدن در پایان عصرهای کاری با اهالی قلم و فرهنگ، یک 
لحظه امر برشان مشتبه می شود که ای دل غافل! من چه نخبه 
اعجوبه ای در حوزه رسانه و فرهنگ بوده ام و تاکنون کشف 
نشده ام و وای بر حال اصحاب فرهنگ و رسانه که از برکات 

وجود همچون منی در این ساحت از عالم بی بهره مانده اند!
البته رسانه همسایه دیوار به دیوار فرهنگ است، باید گریزی نیز 
به این عرصه زد. اهالی این بخش؛ از اصحاب خود روزنامه نگار 
پندار، بدترند! از مظلومیت فرهنگ همین بس که همه اقشار 
خود را فعال فرهنگی می دانند، طراح و تئوریسین بخش های 
فرهنگی و نظریه پردازانی که به کمتر از ژنرال فرهنگی نسبت 

به نام گذاری خود قائل نیستند.
نکته حائز اهمیت دیگر این است که، مگر می شود کسی اهل 
فرهنگ و رسانه باشد اما شعر را نشناسد و حداقل چند رمان 
مطرح جهان را نخوانده باشد؟ مگر می شود اهل رسانه باشی و 
زبان مردم ایران که به گفته بزرگان ارتباطات و جامعه شناسان 
)دکتر خانیکی یکی از این افراد است( زبان شعر است را ندانی؟ 
بدیهی است اهل رسانه ای که در این مسئله ذوق و سلیقه ای 
ندارد، کمیتش در توانش رسانه ای، انتخاب تیتر، و ایضا تحلیل 
درست خواهد لنگید. در زبان آذری مَثل معروفی هست که 
می گویند »هیکلی چُوخ، غیرتی یوخ!« یعنی از دور هیاهوی 
شان گوش عالم را کر می کنند، اما در عمل آن ها همان 
کسانی هستند که حتی یک یادداشت با سناریوی ساده هم 
نمی توانند، بنویسند، وقتی حتی در حوزه های حرفه ای و 
تخصصی جز بازیگری در شبکه! مهارت دیگری ندارند و اساسا 
با شبکه زنده اند نه با مهارت ها و شخصیت بزرگ خود! افرادی 
که به اسُلوب چهارگانه سخنوری »شنیدن، خواندن، نوشتن 
و در نهایت سخنوری« تسلط مناسبی ندارند و... عرضم این 
است که یک فعال فرهنگی رسانه ای علاوه بر مطالعه و اندیشه 
عمیق باید »full skill« باشد. پر رنگ شدن روزنامه نگاری 
چند رسانه ای در روزگار ما یکی از مصادیق این مسئله و نقش 

پر رنگ مهارت در این حوزه است. 
خدا رحمت کند شهید آوینی را در خاطراتش نوشته بود: 
»من سال ها با جلوه فروشی و تظاهر به دانایی زیسته ام. ریش 
پروفسوری و سیبیل نیچه ای گذاشته ام و کتاب »انسان تک 
ساحتی« هربرت مارکوز را بی آن که خوانده باشم اش طوری 
دست گرفته ام که دیگران جلد آن را ببینند و پیش خودشان 
بگویند: »عجب! فلانی چه کتاب هایی می خواند، معلوم است 
که خیلی می فهمد.!« عرضم این است که انسانی که به 
خودشناسی طبقاتی رسیده باشد می داند کجای عالم ایستاده 
و نیازی به این جلوه فروشی ها ندارد. البته بزرگانی همچون 
آوینی ها در مسیر شدن بودند. امیدوارم که این جماعت که 

پیشتر صحبت شان شد اینچنین باشند...
در پایان باید عرض کنم، هزینه اعتماد به این اطوار قلابی در 
بزنگاه ها و بحران هاست که گریبان مردان بزرگ را خواهد 
گرفت که آن روز دیگر بسیار دیر شده است. البته مدیران بخش 
خصوصی در مواجه با مسئله جلوه فروشی برخی از افراد به 
خاطر منافع مادی سازمان کمتر دچار اشتباه در تشخیص می 
شوند.  امید است که روزی مدیران، شناخت و تشخیص شان 
در درک این کنش ها نافذ تر شود. ختم کلام را با این جمله از 
سید شهیدان اهل قلم به پایان می رسانم که گفت: خوشبختانه 
زندگی مرا به راهی کشانده است که ناچار شده ام رودربایستی را 
نخست با خودم و سپس با دیگران کنار بگذارم و عمیقاً بپذیرم 

که »تظاهر به دانایی« هرگز جایگزین »دانایی« نمی شود.«

سرمقاله

نماینده عالی دولت در استان البرز با اشاره 
به اینکه باید با انجام دقیق مسئولیت ها و 
تکالیف از شرافت خود دفاع کنیم، گفت: 
مسئول  مردم  مال  و  جان  مقابل  در  ما 
هستیم بنابراین با برنامه ریزی درست باید 

بر مشکلات و حوادث احتمالی فائق آییم.
از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل 
استانداری البرز، شهبازی در جلسه شورای 
معاونین که روز شنبه برگزار شد، با تاکید 
افزایی  هم  و  تعامل  افزایش  ضرورت  بر 
سازمان  با  استانداری  معاونان  و  مدیران 
طی  باید  افزود:  استان،  برنامه  مدیریت 
همراهی متقابل نسب به برنامه ریزی در 
جهت بهره برداری مطلوب از اعتبارات و 

بودجه استان اقدام شود.
وی ادامه داد: در شرایط کنونی لزوم صرفه 
جویی در هزینه ها بیش از پیش محسوس 
باید مسئولان طبق دستورالعمل  است و 
رویکردهای  و  ملی  ابلاغی  و  مدون  های 
مدیریت  به  امر  این  با  متناسب  استانی 

اعتبارات بپردازند.
شهبازی با بیان اینکه قانون فصل الخطاب 
است، گفت: نباید از حدود قانون عدول کرد 
از سوی دیگر نیز در استان البرز براساس 
قوانین برنامه و بودجه کشور، اعتبارات با 
اولویت محرومیت زدایی از مناطق کمتر 
آن  تبع  به  و  تولید  رونق  برای  برخوردار 
اقتصاد و تکمیل پروژه های نیمه کاره با 
پیشرفت بالای 90 درصد صرف می شود.

وی افزود: با برنامه ریزی صورت گرفته در 
استان می توان به فراخور مناطق مختلف 
رونق  جهت  در  موجود  های  ظرفیت  از 
اقتصادی و تحقق اقتصاد مقاومتی بهره برد.
استاندار البرز به اهمیت جایگاه بازرسی در 
استان اشاره کرد و گفت: زیر مجموعه این 
اداره باید افرادی متخصص، مجرب، کاردان 
و  برای سیستم هزینه  باشند که  ماهر  و 

زحمت ایجاد نکنند از این رو برگزاری دوره 
های آموزشی برای کارشناسان این حوزه 

مورد تاکید است.
مدیران  پاسخگویی  روحیه  تقویت  وی 
افزود: تمامی  استان را ضروری دانست و 
دستگاه ها باید تسریع در پاسخگویی به 
مکاتبات را به جد در دستور کار قرار دهند 
چراکه هر گونه کوتاهی و تعلل در این امر 

منجر به نارضایتی مردم می شود.
شهبازی اضافه کرد: روند رسیدگی به امور 
مردم در دستگاه های اجرایی استان، رصد 
می شود از این رو هر گونه اهمال و سهل 
انگاری با برخورد جدی مواجه خواهد شد.

گفت:  رو  پیش  انتخابات  به  اشاره  با  وی 
تمامی هم و غم ما برگزاری انتخاباتی امن 
و پرشور همراه با آرامش است و با تمام قوا 
نقش تسهیل گری خود را بعنوان نماینده 
ایجاد بستری جهت  البرز برای  دولت در 
فعالیت تمامی کاندیداهای قانونی ایفا می 

کنیم و اقبال مردم هر چه باشد ما بیطرفانه 
تمکین می کنیم.

باید زیرساخت های  افزود:  البرز  استاندار 
برای  افزاری  سخت  بلحاظ  نیز  را  لازم 
البرز  در  اسفندماه 98  انتخابات  برگزاری 

مهیا کنیم.
وی اقدامات پیشگیرانه برای مهار سیلاب 
را  احتمالی  های  بارندگی  از  ناشی  های 
مورد تاکید قرار داد و عنوان کرد: فروردین 
قبل  ماه  چند  از  که  مدیریتی  با  امسال 
ها  بارش  رغم شدت  علی  گرفت  صورت 
به لطف خدا با حادثه جدی مواجه نشدیم 
بنابراین باید از اکنون نیز تمهیدات لازم را 

برای آینده داشته باشیم.
شهبازی با اشاره به اینکه باید با انجام دقیق 
مسئولیت ها و تکالیف از شرافت خود دفاع 
کنیم، گفت: ما در مقابل جان و مال مردم 
ریزی  برنامه  با  بنابراین  هستیم  مسئول 
درست باید بر مشکلات و حوادث احتمالی 

فائق آییم.
وی به ضرورت حضور میدانی مدیران در 
به  چهره  دیدار  و  استان  مختلف  مناطق 
چهره با مردم اشاره کرد و افزود: سکونت 
تاثیر  خود  مسئولیت  محل  در  مدیران 
بسزایی در کیفیت خدمتگزاری آنها دارد از 
این رو باید این امر مهم همانطور که بارها 

اشاره شده، اجرایی شود.
برای  کرد:  خاطرنشان  البرز  استاندار 
ای  ویژه  اهتمام  با  دولت  هفته  برگزاری 
برنامه ریزی می کنیم تا به نحو مطلوب 
دستاوردهای دولت و نظام را منعکس کرده 
و در راستای تقویت امید و نشاط در استان 
تدابیر لازم بواسطه بهره برداری از پروژه 
ها و طرح ها به این مناسبت در دستور 

کار است.
امور عمرانی  وی گفت: معاون هماهنگی 
برای  ریزی  برنامه  مسئولیت  استانداری، 

این ایام مبارک را بر عهده دارد.

استاندار البرز:

شرافت ما  در گرو جدیت و اهتمام برای انجام مسئولیت ها است

با  گفت:  مجلس  در  قزوین  مردم  نماینده 
توجه به اینکه تیم رسانه ای صبح قزوین همه 
خانم هستند به طور قطع این امر می تواند 
سبب افزایش صمیمیت و هم افزایی اعضای 
مجموعه شده و در پیشبرد اهداف جامعه و 

حل مشکلات کمک  کند.
حمیده  سیده  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
زرآبادی نماینده مردم قزوین در مجلس به 
همراه ربیعی مدیرکل امور بانوان استانداری 
قزوین، مریم بیدخام مدیرکل امور اجتماعی 

و فرهنگی استانداری قزوین و مهدیه قافله 
باشی عضو شورای شهر قزوین با حضور در 
دفتر پایگاه خبری تحلیلی صبح قزوین روز 
خبرنگار را به خبرنگاران پرتلاش صبح قزوین 

تبریک گفتند.
اظهار  دیدار  این  در  زرآبادی  سیده حمیده 
کرد: روز خبرنگار بهانه ای است تا از زحمات 
خبرنگاران تشکر و قدردانی شود ما نیز به 
رسم ادب به حضور شما رسیدیم و برای همه 

شما آرزوی توفیق داریم.
وی افزود: با توجه به اینکه تیم رسانه ای صبح 
هستند،  ای  رسانه  بانوان  جزو  همه  قزوین 
به طور قطع این امر می تواند سبب افزایش 
صمیمیت و هم افزایی اعضای مجموعه شده 

و در پیشبرد اهداف کمک  کند.
در ادامه مریم بیدخام اظهار کرد: روز خبرنگار 
از  رسانه  این  در  حضور  با  تا  شد  فرصتی 
زحماتی که در طی سال در راستای پوشش 
به استان  انعکاس اخبار و مسائل مربوط  و 

می کشید؛ تشکر و قدردانی کنیم.

وی ادامه داد: رسانه ها هم می توانند موجب 
آرامش جامعه شوند و با فرهنگسازی و نهادینه 
کردن مباحث مختلف کمک بزرگی در راستای 

کاهش آسیب های اجتماعی داشته باشند.
مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری 
از  پیشگیری  در  رسانه ها  کرد:  بیان  قزوین 
آسیب های اجتماعی، مباحث عفاف و حجاب 

و تحکیم بنیان خانواده نقش مهمی دارند.
وی تصریح کرد: صبح قزوین توانسته به شکل 
شایسته ای به رسالت خود را در حوزه ترویج 
شعائر اسلامی عمل کند و امروز بهانه ای برای 

تقدیر از خبرنگاران این مجموعه است.
بیدخام ابراز کرد: خوشحال می شویم بتوانیم 
از ظرفیت شما استفاده کنیم؛ چراکه در حوزه 
اجتماعی استانداری، کارگروه رسانه تشکیل 
شده است و همه فعالان رسانه و علاقمند به 
حوزه اجتماعی می توانند به صورت کاربردی 
را  پیشنهادات خود  و  مباحث  و موشکافانه 
نشاط  و  آسیب ها  از  پیشگیری  راستای  در 

اجتماعی بیان کنند.

سیده حمیده زرآبادی:

هم افزایی بانوان رسانه ای در پیشبرد اهداف جامعه موثر است

رضا شاعری
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3 شهری

تعمیر واحدهای سیل زده
تا پایان تابستان

وزیر راه و شهرسازی از اتمام عملیات تعمیر منازل آسیب 
دیده در سیل تا پایان تابستان خبر داد.

 به گزارش دنیای هوادار به نقل از پایگاه خبری وزارت راه و 
شهرسازی، محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی در حاشیه 
بازدید از پروژه ۵0 واحدی مسکن مددجویان شهر معمولان در 
جمع خبرنگاران گفت: یکی از فرصت هایی که در سیل فراهم 
شد، این بود که منازل مسکونی که در شهر یا روستا در حریم 
یا بستر رودخانه به صورت سنتی احداث شده بودند و جان و 

مال مردم را به خطر انداخته بودند، جابه جا شدند.
وی افزود: برای این کار زمین توسط بنیاد مسکن و وزارت راه 
و شهرسازی تامین شد. همین پروژه در شهر معمولان یکی از 
نمونه هایی است که برای ساکنان در بستر رودخانه تهیه می شود.  
اسلامی ادامه داد: زمین این پروژه طبق قوانین شهرسازی 
تفکیک شده و احداث آن طبق مقررات ملی ساختمان صورت 
می گیرد. امیدواریم تا پایان سال احداث واحدهای مسکونی 

شهر معمولان به اتمام برسد.
 وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه موضوع حائز اهمیت این 
بوده که در جانمایی، زمین در پیوست شهر ابتیاع شود گفت: 
اگر زمین دولتی وجود نداشته، زمین از مردم خریداری شده 

است. همین اقدام در پلدختر نیز انجام شد. 
وی ادامه داد: تعمیرات ساختمان ها تقریبا در اکثر مناطق 
سیل زده رو به اتمام است. هدف اصلی این بوده که تعمیرات 
پیش از پایان تابستان به اتمام برسد که در استان لرستان تقریبا 

این امر محقق شده است.
مسکونی  واحدهای  درجاسازی،  مورد  در  گفت:  اسلامی 
آسیب دیده با مدیریت بنیاد مسکن تعیین تکلیف شد. این 
واحدها با دریافت تسهیلات بلاعوض و نظارت نظام مهندسی 

در حال احداث هستند.

ثبت جهانی ماسوله
در حال پیگیری 

رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
در سفر به استان گیلان از قلعه رودخان فومن بازدید کرد. 

معاون  مونسان،  علی اصغر  هوادار،  دنیای  گزارش  به 
رئیس جمهوری و رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری در حاشیه بازدید از این اثر تاریخی درباره آخرین 
مراحل ثبت جهانی ماسوله نیز توضیحاتی به خبرنگاران ارائه 
کرد و گفت: پرونده ثبت جهانی ماسوله در حال پیگیری است. 
در حال حاضر باید ساختمان اداره برق و مخابرات ماسوله با 
مساعدت استانداری تحویل سازمان میراث فرهنگی شود تا 

بتوان پرونده ماسوله را برای ثبت جهانی ارسال کرد. 
مونسان با اشاره به مراحل مرمت قلعه رودخان نیز خاطرنشان 
کرد: در این زمینه نیز قرار شد اداره کل میراث فرهنگی گیلان، 
بررسی ها و کمک های لازم را انجام دهد. وی افزود: برای مرمت 
بناهای استان، ما در این سفر 80میلیارد ریال اعتبار در نظر 
گرفتیم که بحث قلعه رودخان هم یکی از همان مواردی است 

که انجام می گیرد. 
رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری کشور 
در ادامه گفت: متاسفانه هنوز مجوزهای لازم برای اقامتگاه های 
قلعه رودخان از سازمان میراث فرهنگی گرفته نشده و دستور 
دادم این اقامتگاه ها ظرف ۲0 روز آینده حتما باید با صدور 
مجوزهای لازم تحت استاندارد و نظارت ما قرار گیرد و امیدواریم 

همه موانع بر طرف شود.

اخبار

امسال  عمرانی  اعتبارات  از  درصد   80
شهرداری کرج به ۱۱0 ردیف از پروژه های 
شهری تعلق دارد و برگزاری جلسات پایش 
تلاشی برای پیگیری مستمر میزان پیشرفت 

این پروژه هاست.

به گزارش دنیای هوادار، احمد ناصربخت 
با بیان این مطلب افزود: تاکنون دو مرحله 
کرج  شهرداری  پایش  جلسات  سلسله  از 
و  معاونین  همراهی  و  شهردار  هدایت  با 
برگزار  شهری  مدیریت  مجموعه  مدیران 
شده که یکی از مهمترین اهداف آن پایش 
دار شهرداری  اولویت  های  پروژه  مستمر 

برای سال جاری است.
بررسی  را  این جلسات  اهداف  دیگر  از  وی 
هزینه ها و درآمدهای مناطق و سازمان ها 
برشمرد. به گفته وی، از این طریق، تطابق 
یا عدم تطابق آمار با پیش بینی های انجام 
گرفته برای سال جاری مورد رصد قرار می 

گیرد و مشکلات احتمالی رفع خواهد شد.
و 800  هزار  دو  بودجه  به  مسئول،  این 
میلیارد تومانی شهرداری کرج برای سال 
جاری اشاره کرد و گفت: این دستگاه برای 
عمرانی  طرح  ردیف   ۵8۷ تعداد  امسال 
این  از  پیش بینی کرده که ۱۱0 ردیف 
پروژه ها، 80 درصد اعتبارات عمرانی را 

شامل می شوند.
انسانی  منابع  توسعه  و  ریزی  برنامه  معاون 
شهرداری کرج اعتبارات عمرانی کرج در سال 
98 را نیز رقم یک هزار و ۴9۷ میلیارد تومان 

عنوان کرد.
ناصربخت، سایر کلیات بودجه را نیز تفکیک 
کرد و ادامه داد: از اعتبار پیش بینی شده 
به  تومان  میلیارد   9۲0 رقم  امسال،  برای 
عنوان بودجه جاری و ۳00 میلیارد تومان 
صکوک در نظر گرفته شده است که بخش 
عمده این صکوک به توسعه ناوگان حمل و 

نقل اختصاص دارد.

80 درصد اعتبارات عمرانی کرج برای 110 پروژه شهری 

میراث فرهنگی،  سازمان  رئیس  مشاور 
و  بانوان  امور  در  گردشگری  و  صنایع دستی 
سازمان  رئیس  با  نشست  در  گفت:  خانواده 
شهرداری ها و دهیاری های کشور، همکاری های 
قرار  بررسی  مورد  دستگاه  دو  بین  مشترک 

گرفت. 

به گزارش دنیای هوادار به نقل از میراث آریا، فریبا 
رحمان پور گفت: با توجه به توانمندی های بانوان 
در حوزه صنایع دستی و فعالیت فراگیر آنها، مقرر 
شد از ظرفیت شهرداری ها و دهیاری های سراسر 
کشور برای برگزاری نمایشگاه های صنایع دستی 

و تولیدات بانوان استفاده شود. 
شهرداری ها  شد  قرار  همچنین  افزود:  وی 
درخصوص  مختلف  مناطق  دهیاری های  و 
برگزاری جشنواره های مرتبط با بانوان با سازمان 
داشته  را  لازم  همکاری های  میراث فرهنگی 

باشند.
 رحمان پور ادامه داد: برای معرفی هرچه بهتر 
صنایع دستی  حوزه  در  بانوان  توانمندی های 
بهتر  هرچه  فروش  زمینه  شدن  فراهم  و 
حوزه  در  بانوان  تولیدات  و  محصولات 
صنایع دستی و هنرهای سنتی نیازمند بازارهای 
فروش و برگزاری نمایشگاه های دائم و موقت 

صنایع دستی هستیم، از این رو در این نشست 
درخصوص تقویت همکاری ها رایزنی های لازم 

صورت گرفت. 
وی خاطرنشان کرد: رئیس سازمان شهرداری ها 

و دهیاری های کشور نیز با اشاره به ظرفیت ها و 
توانمندی های بانوان در حوزه صنایع دستی برای 
برگزاری نمایشگاه ها و نیز جشنواره های مرتبط با 

بانوان قول همکاری داد.

شهرداری ها در خدمت صنایع دستی

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی 
وزیر کشور گفت: یکی از ایرادات فعلی ماده 
وظایف  ثغور  و  حدود  نبودن  روشن   ۱00
سازنده، مالک، ماموران شهرداری و مهندس 

ناظر است.

به گزارش دنیای هوادار، مهدی جمالی نژاد 
درباره برخورد گزینشی کمیسیون ماده صد 
این  به  که  پرونده هایی  با  تهران  شهر  در 
کمیسیون ارجاع می شود، گفت: کمیسیون 
قضایی  شبه  کمیسیون  یک   ۱00 ماده 
است که در تصمیمات و آرای صادره آن 
شهرداری هیچگونه نقشی ندارد و شهرداری 
تشکیل  و  دبیرخانه  به  مربوط  امور  صرفا 
انجام می دهد.  را  ارجاع تخلفات  و  پرونده 
قاضی  ماده صد شامل  اعضای کمیسیون 
دادگستری، نماینده شورای اسلامی شهر و 

نماینده وزارت کشور هستند.
وی افزود: این کمیسیون ماهیت مستقلی دارد 
و متناسب با تخلفات گزارش شده و براساس 
ضوابط و مقررات مندرج در تبصره های ذیل 
آرای  بررسی  می کند.  صادر  رأی   ۱00 ماده 
صادره توسط کمیسیون های ماده صد شهرداری 

تهران بیانگر آن است که در بسیاری از تخلفات 
جزیی و غیراساسی در مناطق جنوبی شهر، 
ضمن چشم پوشی از تخلفات جزیی رأی به ابقاء 
صادر شده است و موارد مشابه در مناطق شمالی 
شهر رأی قلع، تخریب یا جریمه های سنگین 

بوده است.
معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی 
وزیر کشور گفت: یکی از مهمترین اشکالات 

خاصیت  فقدان  فعلی  ماده ۱00  کمیسیون 
بازدارندگی آن است. به گونه ای که متخلفان 
با آگاهی از نتیجه عمل خود دست به تخلفات 
اساسی در ساخت وساز زده و در نهایت با آرای 
جریمه صادرشده توسط کمیسیون ماده ۱00 
نیز سازگار شده و با طیب خاطر جرایم صادره را 
نیز می پردازند. در واقع قانون فعلی به هیچ وجه 

بازدارنده نیست.

جمالی نژاد در ادامه افزود: ایراد دیگر به قانون 
فعلی محدود بودن اختیارات شهرداری ها در 
برخورد با تخلفات ساختمانی است. در حال 
برای  کافی  و  لازم  ابزار  شهرداری ها  حاضر 
جلوگیری از ساخت و ساز غیرمجاز و برخورد 
با تخلفات ساختمانی را ندارند. ورود به زمین 
و  ثبت  و  ساختمانی  کارگاه  پلمپ  محصور، 
ضبط ادوات و تجهیزات ساخت وساز از جمله 
ابزارهای مهم برای جلوگیری از وقوع تخلف 
است که اجرای آنها در قانون فعلی با مشکلات 

عدیده ای روبروست.
دهیاری های  و  شهرداری ها  سازمان  رئیس 
ایرادات  از  دیگر  یکی  گفت:  پایان  در  کشور 
فعلی ماده ۱00 روشن نبودن حدود و ثغور 
و  شهرداری  ماموران  مالک،  سازنده،  وظایف 
مهندس ناظر است. به ویژه آنکه در صورت 
مجازات های  عوامل،  از  هریک  تقصیر  اثبات 
متناسبی درنظر گرفته نشده است. بنابراین 
پیش نویس اصلاحی که از سوی وزارت کشور 
برای سیر مراحل تصویب به دولت تقدیم شده 
است، این آسیب ها شناسایی و با درج مواد و 
تبصره هایی روشن و شفاف خلاء های موجود را 

به خوبی برطرف کرده است.

آرای کمیسیون ماده ۱۰۰ فاقد خاصیت بازدارندگی است
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نخود هر آش!
برو این دام بر مرغی دگر نه، که عنقا 

را بلند است آشیانه!
کرده   عادت  انگار  اصلا 

تقلیدی  های  اسم  به  ایم 
کپی  و  تقلبی  برندهای  و 
اصلا  ناشیانه.  های  کاری 
در  را  خلاقیت  تخم  انگار 
خورده  ملخ  مملکت  این 
که اینطور داریم به گل می 
نشینیم. طرف فلافلی درجه 
سه راه انداخته، یک M زرد و قرمز به نشانه مک دونالد 
چسبانده سردر مغازه اش، برلیانس چینی اختیار کرده، 
جلو پنجره ب ام و اصیل آلمانی برایش تعبیه کرده، پشت 
دیوار زندان فشافویه چادری به پا کرده آدرسش را از 
تجریش شروع می کند. احتمالا شما هم با مشابه این 
ها روبرو شده اید و اگر شده اید در دلتان به این همه 
سادگی و ضعف هویتی اندیشیده اید و شاید هم خندیده 
اید. البته اینکه سعی کنیم داشته هایمان را تبدیل به 
احسن کنیم خیلی خوب است اما نه اینکه آن ها را جای 
یک احسن قالب کنیم. بلکه پرداختن به آن چه داریم به 
سبب اصالتش و حقیقت وجودی اش، خیلی هم افتخار 
آمیز می تواند باشد. حالا همین ماجرا دارد در دوشنبه 
شب های فوتبالی شبکه سه اتفاق می افتد. جناب برنامه 
ساز محترم! لازم نیست برای جلب مشتری از نام نود وام 
بگیری و میثاقی را به جای عادل جا بزنی، این کار نه 
فقط جلوه مثبتی در مخاطبان نخواهد داشت بلکه، نوعی 
توهین به شعورشان نیز به حساب خواهد آمد. مخاطب 
امروز برنامه های ورزشی، تفاوت گنجشک و قناری را 
خوب می داند. یک روز دیگر، یک نام دیگر و یک حال 
و هوای دیگری را برای جا انداختن این مثبت نود پیدا 

کنید بهتر است. از ما گفتن...

سردار اسحاقی گفت: هر روز شاهد افزایش 
از ۳8۷  جرایم فضای مجازی بوده و بیش 
قبل  سال  مشابه  مدت  به  نسبت  درصد 

افزایش وقوع را شاهدیم.
سردار  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
»محمدرضا اسحاقی« روز گذشته در نشست 
خبری با اصحاب رسانه استان روشنگری و 
تنویر افکار عمومی را وظیفه اصحاب رسانه 
دانست و گفت: رسانه ها نقش اساسی در 

تولید امنیت دارند.
تشریح  با  گیلان  انتظامی  نیروی  فرمانده 
در  گفت:  جاری  سال  چهارماهه  عمکرد 
با ۱۱0  تماس  و ۲۵۳  هزار  این مدت سه 
برقرار شده که نسبت به مدت مشابه سال 
افزایش داشته که عمده  گذشته۲8 درصد 

تماس ها ارشادی بود.
نقلیه  وسیله  تردد  افزایش  به  اشاره  با  وی 
در جاده های گیلان طی سال جاری افزود: 
جان باختگان  درصدی   ۱۲ کاهش  شاهد 
حوادث رانندگی در جاده های استان هستیم 
که از ۲۴۱ نفر فوتی سال گذشته به ۲0۷ نفر 

فوتی کاهش یافته اما باز رقم بالایی است.

اسحاقی با بیان اینکه سال گذشته ۷۲ درصد 
از جانباختگان را موتورسواران و عابران پیاده 
تشکیل می دهند تاکید کرد: در این راستا 
قرار  کار  دستور  در  موتورسواران  آموزش 
گرفته که در ۶ ماهه دوم سال گذشته قریب 
به ۱۵ هزار نفر آموزش های لازم را در قالب 

۴0 برنامه فرا گرفتند.
به  ایمنی  کلاه  هزار  هفت  اهدا  از  وی 
موتورسواران خبر داد و گفت: امسال آموزش 
۳۵ هزار نفر پیش بینی شده که تا کنون 
به ۱0 هزار نفر آموزش های لازم داده شده 

است.
به  اشاره  با  ادامه  در  گیلان  پلیس  رئیس 
سارقان  با  مقابله  تشدید  طرح   ۲۲ اجرای 
عنوان داشت: ۵۴8 سارق و مجرم حرفه ایی 
در قالب این طرح دستگیر شده که عمدتا 

غیربومی هستند.
وی با اشاره به دستگیری سه سارق حرفه 
ایی در شب گذشته افزود: این سارقان اهل 
اعتراف  سرقت  فقره   ۱۵ به  که  بوده  کرج 

کردند.
در  خرد  های  سرقت  افزایش  به  اسحاقی 

استان اشاره و بیان کرد: با این وجود شاهد 
رشد 8۲ درصدی کشف سرقت هستیم.

وی در ادامه به برخورد با توزیع کنندگان و 
فروشندگان مواد مخدر اشاره کرد و گفت: 
قریب ۱۲ درصد افزایش کشف در حوزه مواد 

مخدر را شاهد هستیم.
و  جعل  باندهای  با  برخورد  اسحاقی 
کلاهبرداری که امنیت اقتصادی و اجتماعی 
از وظایف  را مخدوش می کند یکی دیگر 
راستا  این  در  افزود:  و  کرد  اعلام  پلیس 
پرونده  و ۴9  هزار  با  باند کلاهبرداری   ۱0
کلاهبردار  و  جاعل  نفر   ۵۵۶ و  شناسایی 

دستگیر شدند.
حوزه  جرایم  درصد  اینکه 8۵  بیان  با  وی 
مجازی کشف می شود افزود: هر روز شاهد 
افزایش جرایم فضای مجازی بوده و بیش از 
۳8۷ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل 

افزایش وقوع را شاهدیم.
رئیس پلیس گیلان  با اشاره به اجرای  شهر 
شهر  اجرای  عدم  گفت:   رشت  هوشمند 
خدمات  و  دارد  مندی  گله  جای  هوشمند 
شهری در رتبه پایینی قرار داشته و باید از 
شورای شهر خواست تا اجازه بدهد شهردار 

در این مدت باقی مانده اقدامی انجام دهد.

رئیس پلیس گیلان خبر داد؛ 

افزایش ۳۷۸ درصدی جرایم فضای مجازی

تیم ملی کوراش ایران با ترکیبی پنج نفره 
در مسابقات قهرمانی جهان به میدان خواهد 

رفت.
الیاس پاکدل در وزن ۷۳ کیلوگرم، الیاس علی 
اکبری در وزن 8۱، امید تیزتک در وزن 90، 
حامد رشیدی در وزن ۱00 و جعفر پهلوانی 

در وزن به اضافه ۱00 کیلوگرم، نفراتی هستند 
که به مسابقات جهانی کره جنوبی اعزام می 

شوند.
»رضا مهنان« هدایت تیم ملی کوراش ایران 

را برعهده دارد.
آماده  اردوهای  دوم  مرحله  اساس،  این  بر 

سازی تیم ملی کوراش بزرگسالان ایران برای 
حضور در مسابقات قهرمانی جهان و رقابت 

های هنرهای رزمی در بجنورد آغاز شد.
این اردو از روز گذشته نوزدهم مردادماه به 
میزبانی خراسان شمالی و در بجنورد آغاز و تا 

سوم شهریورماه ادامه خواهد داشت.

مرحله سوم و پایانی اردوها نیز که متصل به 
اعزام خواهد بود در تهران برگزار می شود.

تیم ایران روز هشتم شهریورماه برای حضور 
در مسابقات بزرگسالان جهان و دومین دوره 
»چونگ  شهر  راهی  جهان،  رزمی  هنرهای 

جو« کره جنوبی می شود.

پنج ملی پوش کوراش ایران در مسابقات جهانی

دکتر علی  ساجدی

گفت:  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
دشمنان نظام می خواهند با مدیریت فضای 
بزنند  به کشور ضربه  این طریق  از  مجازی 
ولی با هوشیاری کامل و لازم در مقابل آنها 
زیرساخت های  چراکه  می کنیم  ایستادگی 
تدارک  مجازی  فضای  حوزه  در  خوبی 

دیده شده است.
محمدجواد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 

دشت  به  که  سفری  در  جهرمی  آذری 
سامانه  افتتاح  مراسم  در  و  داشت  ورامین 
متمرکز خدماتی جنوب شرق استان تهران، 
طی سخنانی بیان کرد: با توجه به وضعیت 
اقتصادی سخت مردم تهران که بالاجبار به 
کردند،  رجوع  تهران  استان  شهرستان های 
برنامه ریزی شود، چرا که  این موضوع  باید 
در حوزه  مناسب  اقدامات  راستا  در همین 

ارتباطات انجام شده است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات افزود: در 
پروژه  به  روستاها  همه  قرچک  شهرستان 
دو  در  و  شدند  متصل  نوری  فیبر  اینترنت 
وصل  درصد   80 تا  نیز  دیگر  شهرستان 

می شوند.
آذری جهرمی بیان کرد: در حوزه ارتباطات 
بیش از 80 درصد خرید و اقدامات در وزارت 
ارتباطات بومی شده است و بیشتر تجهیزات 

تولید ایران و بومی هستند.
وی ادامه داد: در حوزه ارتباطات نیازمند شدید 
به ارز بودیم و بومی سازی قطعات باعث شد تا 

این نیازمندی کاهش یابد.
به  توجه  با  شد:  یادآور  ارتباطات  وزیر 
چالش های اقتصادی، تعرفه های ارتباطی در 
کشور افرایشی نداشته است، بااینکه فشارهای 
اقتصادی به شرکت های ارتباطی وارد شد اما 

این فشار به جامعه منتقل نشد.
جهرمی تأکید کرد: از مهم ترین اقدامات این 
بود که اپراتورها را با یکدیگر متحد کردیم تا در 
مقابل تحریم ها ایستادگی کنند و با این روش 
هزینه های جانبی آنها کاهش پیداکرده است.

مخابرات،  شرکت های  از  بعضی  گفت:  وی 
که  دارد  مطالباتی  بازنشسته،  کارمندان 

انجام خواهد  به زودی این موارد و مطالبات 
مخابرات  شرکت  کاری  اولویت های  از  شد؛ 
ارتباطات  وزارت  و  است  بوده  رویه  وحدت 
اقدام به چابک سازی کرد و ساختار متمرکزی 

صورت گرفت.
متمرکز  سامانه  داد:  ادامه  ارتباطات  وزیر 
مخابرات  مهم شرکت  اقدامات  از  مخابراتی 
می شود خدمات  متمرکز سازی  با  که  است 

بهبود یابد و یکپارچگی صورت می گیرد.
جهرمی در ادامه مراسم افتتاح سامانه متمرکز 
خدمات مخابراتی جنوب شرق استان تهران 
تأکید کرد: باید به فکر بازنشسته ها و کارکنان 
شرکت ارتباطات بود و معیشت این کارکنان 
از برنامه های کاری مخابرات است و تأمین 
ارائه شده  خدمات  از  باید  کارکنان  معیشت 

مخابرات تأمین می شود.
مجازی  فضای  خصوص  در  پایان  در  وی 
مشهد  قرچک،  شهرستان  کرد:  خاطرنشان 
زمان  در  و  است  خرداد  قیام ۱۵  الشهدای 
از حرم شهدای  دفاع  در  و  تحمیلی  جنگ 
شاخصی را تقدیم انقلاب کرده است و این 
منطقه  این  در  ارتباطات  وزارت  کار  شهدا 
سخت کرده چراکه برای امنیت این کشور به 

درجه رفیع شهادت نائل آمدند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:  

تعرفه های ارتباطی تغییری نداشته است سرزمین نیشکر در تسخیر 
ایرانیان!

در  ایران  والیبال  ملی  تیم  
شرایطی بازی نخست انتخابی 
تیم   از  دو   بر  را سه  المپیک 
جوان کوبا برد که دوست اولیه 
را از دست داده بود ولی در ادامه 
از شکست پیروزی ساخت؛ کوبا 
همان تیمی بود که پارسال در 
مسابقات قهرمانی جهان در بلغارستان دیده بودیم. فیزیک 
بدنی خوب، آبشار های قدرتی و سرویس های محکم ولی 
ضعف، گذشته تیم کوبا در ساعد رسانی و کندی در دفاع 
روی تور مقابل حملات سرعتی  و متنوع ملی پوشان مردان 
سرزمین نیشکر، تیم ایران را به برتری رساند. بازی سازی توام 
با تفکر و تسلط سعید معروف و به کارگیری متناوب سرعتی 
زن های قبراق سید موسوی و علی شفیعی ورق را بر گرداند 
و در شرایطی که میلاد عبادی پور و پوریا فیاضی به اتفاق امیر 
غفور سرویس های بسیار حساب شده ای را روانه ساعد های 
لرزان کوبایی کرده بودند شادی پیروزی در گام اول به اردوی 

ایران آمد؛ این برد هر چند با دشواری به دست 
آمد اما نشان داد بازیکنان با تجربه ایران هرگاه که تهییج 
شوند و احساس خطر کنند با جنگدگی مضاعف توپ می 
زنند این روحیه بارها تیم ما را از گرداب مهیب حریفان 
نجات داد و حالا امروز تیم  ملی باید با مکزیک پیکار کند. 
تیمی با سابقه فراوان ولی فاقد افتخارات مهم. تاریخ را که 
ورق بزنیم مکزیکی ها را در سطح اول قدرت های جهان 
توپ و تور  نمی بینم ولی این  حریف را هم نباید دستکم 
بگیریم  چون در مسیر راهیابی به المپیک جای تردید و 
اشتباهی نیست؛ هرچند در این گروه همه  نگاه ها به مصاف 
روز یکشنبه ایران و روسیه است اما هر مسابقه ای معادلات 

خاص خودش را دارد...

یادداشت

جمشید  حمیدی
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5
تقوی در گفتگو با »دنیای هوادار«:

مشاغل پزشکی که از کارتخوان 
بانکی استفاده نکنند مشمول 

جریمه خواهند
مدیر کل امور مالیاتی استان البرز اظهار داشت: صاحبان 
و  سازی  دارو  پیراپزشکی،  پزشکی،  مشاغل  و  حرف 
دامپزشکی تا ۲۳ مرداد ماه مهلت دارند در نظام سامانه 
فروش و استفاده از پایانه فروشگاهی )کارتخوان بانکی ( 

ثبت نام کنند.
مدیرکل امور مالیاتی استان البرز گفت: صاحبان محترم 
و  داروسازی  پیراپزشکی،  پزشکی،  مشاغل  و  حرف 
دامپزشکی تا ۲۳ مردادماه مهلت دارند در نظام سامانه 
فروش و استفاده از پایانه فروشگاهی)کارتخوان بانکی( 

ثبت نام کنند .
دکتر تقوی مدیرکل امور مالیاتی استان البرز گفت: به 
موجب بند )ی( تبصره )۶( قانون بودجه سال ۱۳98 
و تبصره )۲( ماده )۱۶9( قانون مالیات های مستقیم، 
پیراپزشکی،  پزشکی،  مشاغل  و  حرف  صاحبان  کلیه 
توسط  آنها  فعالیت  دامپزشکی که مجوز  و  داروسازی 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، سازمان نظام 
پزشکی ایران و یا سازمان نظام دامپزشکی و سازمان 
دامپزشکی ایران صادر می شود، مکلفند در چهارچوب 
مالیات های  قانون   )۱۶9( ماده   )۲( تبصره  آیین نامه 
مستقیم نسبت به نصب ، راه اندازی و استفاده از پایانه 

فروشگاهی از ابتدای سال ۱۳98 اقدام نمایند . 
مکلفند  شده  یاد  مشاغل  و  حرف  صاحبان  کلیه  لذا 
ثبت  برای   ۱۳98 ماه  مرداده   ۲۳ تاریخ  تا  حداکثر 
فروشگاهی  پایانه  شناسه  شماره  تخصیص  درخواست 
)کارت خوان( به درگاه عملیات الکترونیکی سازمان امور 
 www.tax.gov.ir مالیاتی کشور به نشانی الکترونیکی
مراجعه و مبادرت به ثبت مشخصات دستگاه کارتخوان 
خود نموده و در اولین ماه پس از دریافت شناسه مذکور 
از طریق پیامک تلفنی نسبت به بهره برداری از آن اقدام 

نمایند . 
مذکور  مالیاتی  محترم  مودیان  داد:  ادامه  تقوی  دکتر 
هنگام مراجعه به سامانه الکترونیکی مذکور وارد سامانه 
ثبت نام الکترونیک طرح جامع مالیاتی )کد اقتصادی( 
گردیده و در قسمت سایر خدمات با انتخاب گزینه »ثبت 
مشخصات صندوق فروش و حافظه مالیاتی« می توانند 

مشخصات پایانه فروشگاهی خود را ثبت نمایند . 
مدیرکل امور مالیاتی استان البرز افزود: مشاغل پزشکی 
که از کارتخوان بانکی استفاده نکنند مشمول جریمه 
می توانند  درمانی  مشاغل  صاحبان  و  شد  خواهند 
اسامی  که  هایی  شرکت  از  را  کارتخوان  دستگاه های 
آنها در سازمان نظام پزشکی و سازمان دامپزشکی و 
می شود  اعلام  مالیاتی  امور  سازمان  همچنین سایت 

دریافت کنند.
ضمنا مودیان محترم مالیاتی می توانند در صورت بروز 
هرگونه مشکل و یا به منظور رفع ابهام به ادارات امور 
مالیاتی استان مراجعه و یا با سامانه ارتباط مردمی و 

پاسخگویی تلفنی ۱۵۲۶ تماس حاصل نمایند.

اجتماعی

اول بگویم بنده نگارنده شدیدا معتقدم ما 
داریم  آنچه  و  نداریم  حجابی  بی  ایران  در 
بدحجابی است که در کثیری از اوقات همین 
بدحجابی با استانداردهای برخی کشورهای 
اسلامی دیگر پوشش مناسب اسلامی دیده 
می شود و باید از بانوان ایرانی حتی همان 
ها که حداقل های حجاب را هم در همان 
سبک سیاقی که  بدحجابی گفته می شود، 
رعایت می کنند تشکر کرد. چرا که اساسا 
لزوم و مفهوم حجاب غالبا به شکل تعبدی 
به مردم گفته شده و ضرورت های عقلی و 
منطقی آن به ندرت و از تریبون های محدود 
و بدون ظرافت های کار رسانه ای در جامعه 

عنوان شده است .
دوم اینکه در این جستار ابدا به دنبال بحث 
اخلاقی و اخروی و دینی حجاب نیستیم چرا 
که به قدر کفایت از منبر مساجد تا برنامه های 
صدا و سیما در این مورد گفته شده و این  
گفتار صرفا به دنبال ضروت های اجتماعی 
و عرفی بحث حجاب زنان است و کاری به 
عفاف و عفیفه بودن و اعتقادات بانوان در این 

مورد ندارد .
سوم اینکه این جستار صرفا در باب حجاب و 
پوشش بانوان و زنان نازنین کشورمان است و 
بحث حجاب و پوشش مردان را که آن هم  

بحث فربه دیگری است شامل نمی شود .
چهارم اینکه اینجانب همانطور که قبلا هم 
در همین جریده خدمت شریفتان عرض 
کردم به دوگانه حجاب اجباری و اختیاری 
باوری ندارم و آن را دستپخت دستگاه های 
سخن پراکنی آن سوی مرزها و البته عده 
ای جاهل و یا مغرض در داخل می دانم که 
به شکل احمقانه ای در داخل برد پیدا کرده 
تبدیل  خطرناک  مسطلح  غلط  یک  به  و 
شده است که در حال قطبی سازی کشور 
و تسلیحاتی کردن مبحث حجاب زنان در 
داخل است و عجبا که در این راه بسیاری 
از مدعیان روشنفکری هیزم بیار معرکه ای 
هستند که می تواند برای امنیت ملی کشور 
استدلال  بزرگ ختم شود.  فاجعه  به یک 
بنده هم این است اساسا حجاب یک مقوله 
دینی است و واجب و در هیچ کجای فقه 
یا  لغتی  سنی  چه  و  شیعه  چه  اسلامی 
را  فتوایی که حجاب  یا  مقالی  یا  گفتاری 
اختیاری کرده باشد وجود ندارد و هرکس 
حجاب  اسلام  دین  در  دارد  ادعا  که  هم 
هم  ما  به  کند  لطف  دارد  وجود  اختیاری 
نشان دهد و جایزه بگیرد. آنچه در مبحث 
ورود  آن  باب  در  توان  می  چرایی حجاب 
معترضه داشت صرفا در باب قوانین تعزیری 
است که حاکمیت می تواند برای آن داشته 
باشد که آیا چنین حقی را حاکمیت دارد یا 
نه و یا اگر دارد تا کجا؟ همین. چیزی به 
ابدا در اسلام چه در  نام حجاب اختیاری 
خوانش سنی و چه در خوانش شیعه وجود 

ندارد والسلام .

و اما اصل بحث: 
مدتهاست که منادیان مخالفت با حجاب که 
زیر علم جعل کاری ای به نام حجاب اختیاری 
جمع شده اند فریاد و فغان برداشته اند که 
حجاب باعث محدودیت فعالیت های زنان در 
جامعه شده است . بگذارید این مسئله را کمی 

بررسی کنیم.
اول اینکه طبق آماری که دبیرخانه سازمان 
ایران  است  کرده  اعلام  اسلامی  کنفرانس 
اسلامی که در آن حجاب در شکل قوی آن 
وجود دارد و اعمال می شود، نرخ شاغل بودن 
زنانش در خارج از خانه در بین کشورهای 
بالاترین حد است و کشورهای  اسلامی در 
مطرح اسلامی چون ترکیه و مالزی و اندونزی 

پایین تر از ایران قرار دارند. 
دوم اینکه آن هایی که می گویند زنان می 
توانند بدون حجاب و پوشش کافی در جامعه 
حضور داشته باشند بفرمایند در زمان حکومت 
پهلوی که داشتن حجاب اسلامی در سپهر 
علنی جامعه یک ضد ارزش برای زنان حساب 
می شد و حاکمیت اساسا از بی حجابی زنان 
حمایت می کرد و به خصوص برای کارهای 
نرخ  چرا  بود  الزام  یک  حجابی  بی  دولتی 
حتی  و  مختلف  مشاغل  در  زنان  مشارکت 
تحصیل بسیار پایین تر از حالا بود؟ جوابش 
ساده است جامعه سنتی و مذهبی ایران که 
اکثریت آن را خانواده هایی با اعتقادات مذهبی 
و سنتی شکل داده اجازه ی مشارکت زنان و 
دخترانشان را در آن چنان فضایی نمی دادند!

در  زنان  گویند  می  که  هایی  آن  سوم 

کشورهای غربی بدون حجاب توانسته اند در 
جامعه حضور بسیار پر رنگی بیش از جوامع 
اسلامی داشته باشند ظاهرا به اندازه شخص 
رضاخان در این باب نادان هستند که فکر می 
کرد با برداشتن چادر و حجاب از سرزنان قرار 

است ایران را اروپا کند!
دست  راغیه  بلاد  در  حجاب  مسئله  اصلا 
اندرکار این بحث نیست بماند که در همان 
جا هم زنانی که در مشاغل مختلف )منهای 
آن هایی که اساسا بر تنانگی و عریانی زنان 
استوار است و از منظر مردم دیندار و سنتی 
ایران مشروعیتی ندارد( مشغول هستند دارای 
همان  عرف  منظر  از  که  هستند  پوششی 
جامعه مقبول و معقول تلقی می شود و شما 
در ادارات یا دانشگاه ها و... زنان را با آرایش 
های غلیظ و لباس های نیمه عریان هرگز 

نمی بینید.
چهارم بانوان محترم بهتر است بدانند )اگر 
ویل  چاه  که  دانند(  نمی  محال  فرض  بر 
شهوت و هوسرانی مردان در هیچ کجای دنیا 
پر نشده و پر هم نخواهد شد. اگر فکر می 
کنید فی المثل در بلاد راغیه به خاطر آزادی 
های جنسی با کلی مرد چشم و دلسیر طرف 
هستید و در کشورخودتان مشتی مرد هیز 
و  باعث  که  هستند   )!( چران  چشم  و   )!(
اند که آزادی های حضرات  این شده  بانی 
در پوشش حجاب نابود شده، جدا در خطای 
بزرگی به سر می برید و در حال باور یک 

افسانه خیالی هستید. 
»غیر  پوشش  عالم  کجای  درهیچ  پنجم 

اجباری« وجود ندارد و هر جامعه ای به نسبت 
عرف و فرهنگ و تاریخچه کشورش حداقل 
هایی را برای پوشش به شکل قانونی اعمال 
مردمانی  از  که  ایرانی هم  کند. جامعه  می 
دیندار و مسلمان تشکیل شده است  که از 
حاکمیت  و  است  حجاب  دینشان  واجبات 
برخواسته از آن هم جبرا باید حافظ همین 
عرف باشد که با دین مردم عجین شده است. 
حجاب گرچه یک امر دینی است اما با عرف 
جزء  و  شده  عجین  ایران  اسلامی  جامعه 
لاینفک و یکی از بزرگترین تعریف کنندگان 

آن است.
و در آخر اینکه شما بانوان مکرمه فارغ از 
اینکه به چه اعتقاد و مسلکی ایمان و باور 
دارید اگر می خواهید در ساحت اجتماع و 
سپهر علنی جامعه به فعالیت و کار بپردازید 
تان  جامعه  عرف  به  که  دارید  این  به  نیاز 
احترام بگذارید و در هر کجای عالم هم که 
باشید همین قانون جاری است که ناگزیر از 
احترام به آن عرف هستید. حجاب قابلیت 
فعال بودن مشروع و امن و معقول و منطقی 
در جامعه را به شما می دهد و در هیچ جای 
دنیا شما با برانداختن زنانگی و تنانگی تان در 
اجتماع قادر به انجام امورات جاریه زندگی 
تان بدون مزاحم و معترض نخواهید بود مگر 
اینکه اساسا از این دست اطوار و احوال که 
حول و حوشتان پیش می آید کیف کنید 
که آن دیگر به این مقال و جستار مربوط 
نیست و باید مسئله تان را با مسیح علینژاد 

مطرح کنید...!

اصلا برای چی باید زنان حجاب داشته باشند؟ 
نگاه  روز

رضا تواضعی
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بازغی گفت: دستمزد های میلیاردی که 
من  را  می کنند  دریافت  بازیگران  برخی 
تا به حال نگرفته ام و نمی توانم در مورد 
آن اظهار نظر کنم. شاید هم باشد اما من 
پیشنهاد میلیاردی نداشتم، بعید می دانم 
ظرفیت سینما آنقدر باشد که یک بازیگر 
اینکه  مگر  بگیرد  میلیاردی  دستمزد 
اسپانسر داشته باشد و پول خود را از این 

طریق تأمین کند.
پژمان بازغی در دوران کودکی به واسطه 
مختلف  شهر های  در  پدرش  شغل 
زندگی کرده و تجربیات زیادی به دست 
آورده است.تا ۴ سالگی در تهران و در 
منازل سازمانی نیروی دریایی جمهوری 
و  کردند  می  زندگی  ایران  اسلامی 
همزمان با پیروزی انقلاب اسلامی ایران 
قبولی  از  پس  می رود،  رشت  شهر  به 
برای  لاهیجان  در  آزاد  دانشگاه  در 
تحصیل رشته مهندسی معدن به آنجا 

بر می گردد و از همانجا با سینما آشنا 
می شود. در ادامه قسمتی از گفتگوی او 

را می خوانید:

وضعیت این روز های سینما چگونه است؟
امروز کار کردن در سینما سخت تر از قدیم شده 
است. سینما به سمت صنعتی شدن، تبلیغاتی 
شدن پیش می رود و خیلی ها این کار را بلد 
هستند. شاید ما یک مقدار ذهنمان کهنه تر باشد 

که این کار را بلد نیستیم.
در طول این ۲۶ سالی که کار کردم ۵0 فیلم، 
۳۲ مجموعه تلویزیونی، ۱۷ تله فیلم و ۳ سال 
کار اجرا، فکر می کنم فقط بلد بودم کارم را 
انجام بدهم و به چیز دیگری فکر نمی کنم، اما 
اکنون مناسبات سینما شکل دیگری شده است 
و طبیعی است آدم اگر خودش را منطبق با 
اتفاقات روز نکند ممکن است عقب بماند و فکر 
می کنم بزرگترین آرزویم این است که بتوانم رو 

سفید باشم.

مافیا در سینما وجود دارد؟
صد در صد مافیا وجود دارد، در اکران و تولید 
مافیا وجود دارد به هرحال پول اگر در صنعت 
و ورزش وارد شود، مافیای خودش را خواهد 
داشت من از خیلی پول هایی که وارد سینما 
می شود اطلاعی ندارم، اما خیلی از اتفاقات به 

شکل تبلیغاتی برای بعضی ها رقم می خورد.
بازیگران  برخی  که  میلیاردی  دستمزد های 
دریافت می کنند را من تا به حال نگرفته ام 
و نمی توانم در مورد آن اظهار نظر کنم. شاید 
هم باشد اما من پیشنهاد میلیاردی نداشتم، 
بعید می دانم ظرفیت سینما آنقدر باشد که 
یک بازیگر دستمزد میلیاردی بگیرد مگر اینکه 
اسپانسر داشته باشد و پول خود را از این طریق 

تأمین کند.

کسی که پول ندارد برای حضور در سینما 
چه کاری انجام بدهد؟

مسیر آکادمیک مسیر خوبی برای ورود جوانان 

به عرصه هنر است، از گروه های کوچک شروع 
از مسیر  که  داریم  را  موفقی  بازیگران  کنند. 

آکادمیک به این عرصه وارد شده اند.
کارگردانی  جوان  سینمای  از  سیدی  هومن 
را شروع کرد و شاهد جوایز داخلی و خارجی 
آن هستیم، نوید محمدزاده از تئاتر شروع کرده 
است. این نشان می دهد که سینما مبتنی بر 
پول، شانس، پارتی نیست و بخشی از آن به 

توانایی و سواد بستگی دارد.

پژمان بازغی: 

دستمزد میلیاردی نگرفته ام

فیلم های  از  یکی  به  واکنش  در  ترامپ  دونالد 
هالیوودی، صنعت سینمایی آمریکا را نژادپرست و 

برای این کشور زیان بار خواند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ورایتی، دونالد 
ترامپ روز جمعه هالیوود را نژادپرست معرفی و 
اضافه کرد این صنعت، اثرات زیان باری بر کشور 

آمریکا خواهد گذاشت.
این واکنش او نسبت به فیلم سینمایی »شکار« 
بود که داستان آن در مورد شکار کارگران سفید 
تفریح  یک  عنوان  به  لیبرال ها  توسط  پوست 
است. این فیلم واکنش های شدیدی را در پی 

داشته است.
کمپانی یونیورسال هم در پی تیراندازی مرگبار ال 
پاسو و دیتون، تبلیغ کردن برای این فیلم که قرار 
بود ۲۷ سپتامبر )۵ مهر( اکران شود را معلق کرده 

است.
ترامپ همچنین در ادامه واکنش هایی را در صفحه 
توئیتر از خود بروز داد. او نوشت: هالیوود لیبرال در 
بالاترین مرحله ممکن نژاد پرستی است و خشم و 
نفرت زیادی دارد. آن ها خودشان را »نخبه« و برتر 
می خوانند، اما این گونه نیست. در حقیقت کسانی 
که با قدرت با آن ها مقابله می کنند برتر هستند. 
فیلمی که توسط آن ها ساخته می شود برای هرج 

و مرج و آشوب است. آن ها خشونت خودشان را 
سرزنش  را  دیگران  می کنند  تلاش  و  می سازند 
کنند. آن ها نژاد پرست حقیقی و برای کشور مضر 

هستند!
زده  حالی  در  ترامپ  است صحبت های  گفتنی 
شده که خود وی تا کنون چندین بار از سوی 

هالیوودی ها نژادپرست خوانده شده است!
نیم  و  ساعت  یک  حدود  در  ترامپ  جمعه  روز 
در بیرون از کاخ سفید صحبت کرد و اظهارات 
یکسانی را با نوشته های توئیتری خود داشت. او 
گفته بود که با آن ها محکم تر برخورد خواهد کرد. 
همچنین اعلام کرد صنعت سینمای هالیوود در 

حال بازیابی عقاید محافظه کارانه است.
ترامپ در صحبت های خود به طور مستقیم به 
فیلم »شکار« اشاره نکرده، اما به طور غیر مستقیم 
با به کار بردن کلمه »نژاد پرستی« قصد اشاره به 
حمله به سفیدپوست ها را داشته است. او خودش 
هم بعد از تیراندازی های ال پاسو و دیتون تحت 
فشار است. مهاجمی که این حادثه مرگبار را به 
به  اقدامش  این  بود که  اعلام کرده  آورد،  وجود 
خاطر این بوده که لاتین ها تگزاس را مورد هجوم 
قرار داده اند. این اتفاق هفته ها بعد از آن اتفاق افتاد 
که ترامپ به مهاجران اعلام کرد به خانه هایتان 

باز گردید.

ترامپ: هالیوود »نژادپرست« است!

»رضا عقیلی« فیلم نامه نویس 
قدیمی سینمای ایران درگذشت

 تا ظهر روز گذشته فیلم سینمایی »قصر شیرین« در میان 
فیلم های تازه اکران شده، بیشترین فروش را داشته است.

رضا عقیلی فیلم نامه نویس، دستیار کارگردان و کارگردان روز 
جمعه درگذشت. وی برادر مرتضی عقیلی بازیگر شناخته شده 

سینمای قبل از انقلاب بود.
عقیلی در میانه دهه پنجاه یک فیلم با عنوان »خداحافظ 
کوچولو« را با بازی مرتضی عقیلی و فروزان کارگردانی کرده 

بود.
وی در دهه پنجاه به عنوان نویسنده در نگارش آثاری همچون 

»تنها مرد محله«، »مغربی«، »ناجورها«، 
»جوجه فکلی«، »آقا مهدی وارد می شود« و »به دادم برس 

رفیق« نقش داشت.
»تنها مرد محله«، »شورش«، »آقای جاهل« و »فراشبافی« 
فیلم هایی بودند که رضا عقیلی به عنوان دستیار کارگردان در 

آن ها حضور داشت.
»جوجه فکلی« به کارگردانی رضا صفایی از جمله آثار مشهور 
نوشته رضا عقیلی بود که نزدیک به سه دهه بعد از تولید به 
سفارش پویافیلم توسط پیمان معادی با نام »کما« بازنویسی 

شد و یکی از پرفروش ترین کمدی های بعد از انقلاب شد.

خبر روز
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7 اقتصادی

خدمات » سئو« چیست و مناسب چه سایت هایی است؟
برای مدیران و اکثر کسانی که در حوزه اینترنت فعالیت دارند، مفهوم سئو سایت کاملا شناخته شده است. چراکه تمامی افرادی که در این زمینه مشغول به کار هستند نیاز سئو را به وضوح 

در کار خود احساس می کنند. اما تا به امروز تعریف درستی از خدمات سئو در فضای وب فارسی ارائه نشده است.
خدمات سئو مناسب چه سایت هایی هستند؟

بگذارید با یک مثال شروع کنیم. فرض کنید که شما دارای یک وب سایت هستید و قصد سرمایه گذاری بر روی آن را دارید و از طرف دیگر هدف شما کسب رتبه بالا در گوگل و افزایش 
تعداد بازدید است، که در نتیجه تمامی این موارد فروش شما هم افزایش پیدا خواهد کرد. لازمه این کارها اعمال خدمات سئو است که با این امر به قول معروف با یک تیر نه تنها دو نشان 

بلکه چندین نشان می زنید.  اما موضوع مهمی که بسیار حائز اهمیت می باشد، این است که آیا شما شناخت درستی از مسیر اهداف تان دارید؟
برای اینکه نتیجه مطلوبی از این کار بگیریم، باید از همان ابتدا مسیر و اهداف خود را به صورت دقیق برنامه ریزی نماییم. البته از طرف دیگر تنوع بی شمار درنوع سایت های اینترنتی 
وجود دارد و همین موضوع باعث شده که ما نتوانیم تعریف ثابتی از خدمات سئو داشته باشیم، چراکه نحوه اجرای آن بر روی هر سایت کاملا متفاوت است. اما اگر یک نگاه کلی به سئو 

بیندازیم می توانیم یک ساختار قابل تعریف از سئو ارائه دهیم.
از نظر متخصصین سئو، اگر برنامه ریزی دقیقی برای خدماتی که قرار است به سایت ارائه دهیم نداشته باشیم، مجبور خواهیم برای اینکه به موفقیت دست یابیم دست به کارهایی بزنیم که هزینه ای برای آن ها 

مشخص نشده است. این کارها می تواند سود شما را تاحدی پایین تر بیاورد.
ما قصد داریم تا در این مقاله رایج ترین خدمات سئو و بهینه سازی سایت را برای شما عزیزان شرح دهیم و هر یک را به صورت مجزا بررسی نماییم. با ما همراه باشید.

بدون شک سایت های بزرگ و معتبر یک تیم قوی و تخصصی در زمینه تولید محتوا، برنامه 
نویسی و سئو دارند. در این موقعیت اجرای هر کدام از اصول سئو کمی سخت تر به نظر می رسد 
چراکه خدمات سئو نیازمند همکاری در بین دو تیم و یا مجموعه حرفه ای است. در این پروژه 
ها مختصصین سئو پیشنهادات خود را بیان می کنند و تمامی فعالیت هایی که طبق یک سری 

اصول و استانداردها باید انجام شود را برای  تیم های مربوطه ارسال می کنند.
بهتر است مشاوران سئو آموزش های تخصصی لازم را به زیر گروه ها و نیروهای خود داده باشند 
به صورتی که همیشه در میان مشاور و تیم محتوایی اش تعامل مناسبی برقرار باشد. پس بهتر 
است پیش از هر چیز طی یک سری جلسات حضوری تمامی آموزش های لازمه را در زمینه 

همکاری به هر تیم بدهند و سپس شروع به اجرای پروژه نمایند.

به مجموعه ای از فعالیت ها و خدمات به خصوص 
که باعث بالا رفتن رتبه سایت در نتایج جستجو شود 
را خدمات سئو می نامیم. این خدمات به ۵ دسته 
اصلی تقسیم می شود یعنی: سئو تکنیکال، بازاریابی 
محتوا، لوکال سئو، آنالیز و مشاوره و لینک سازی. 

یک پروژه معمولا با بهینه سازی و رعایت تمامی 
اصول سئو شروع می شود. بعد از آن فرایند محتوا 
و تولید محتوای ارزشمند و پروسه ایندکس برای 
رتبه بالاتر انجام می گردد. برای بهبود بخشیدن رتبه 
یک سایت کافیست چند سال تمامی این تکنیک 

ها را به کار گرفت. بعد از اینکه به جایگاه مطلوب 
در رتبه بندی رسیدید نباید همه چیز را رها کنید 
بلکه باید بازهم برای حفظ جایگاه تلاش کنید و این 
کار تازه اول راه خدمات سئو است. در این قسمت 
از کار شروع به بررسی کلمات ارزشمند و شناسایی 

های آنها برای اضافه کردن و یا بروزرسانی محتوا می 
کنیم. چراکه باید تمامی محتوا بر اساس جستجوی 

کاربران بهینه سازی شود.
معمولا برای کسب و کارهایی که دارای جایگاه 
فیزیکی هم هستند خدمات سئو محلی در نظر 

گرفته می شود. برای مثال رستورانی که در بالای 
شهر و در یک محله خوب مانند سعادت آباد قرار 
گرفته است بسیار مهم و پر طرفدار است و از طرف 
دیگر اطلاعات مربوط به آن در نتایج جستجو بسیار 

با ارزش خواهد بود.

خدمات سئو چیست؟ انواع خدمات سئو به چه صورت است؟

اینکه چه نوع خدماتی مناسب سایت تان است، را باید متخصصین سئو تشخیص بدهند. 
البته باید بگوییم که اکثر خدمات سئو معمولا، برای همه سایت ها یکسان هستند اما 
همانطور که پیش تر گفتیم هیچ تعریف ثابت و دقیقی برای  خدمات سئو وجود ندارد.

برای کسب نتیجه بهتر، به شما پیشنهاد می کنم حتما پیش از شروع پروژه اهداف 
خود را برای رسیدن به موفقیت برنامه ریزی کنید. روش های بی شماری برای رسیدن 

به اهداف و موفقیت در بهینه سازی سایت وجود دارد که برخی از آن ها اشتباه اند.
اما به طور کلی مهم ترین ملاک ها برای موفقیت در سئو و داشتن یک سایت 

حرفه ای مواردی را در بر می گیرد که در این قسمت به شرح آن ها می پردازیم:

 کسب رتبه بالا و افزایش تعداد بازدیدکنندگان سایت
 بالا رفتن سرعت لود

 افزایش در آمد سایت و یا شرکت
 طولانی تر شدن زمانی که کاربران در سایت حضور دارند و ارتباط بیشتر آن ها 

با مشتری و ارسال نظرات
از این رو معیارهایی وجود دارند که از آن ها به عنوان موفقیت یاد می شود. اما 
عمل به آن ها کار اشتباهی است چراکه تضمینی وجود ندارد که شما را صد در 

صد به موفقیت برساند.

چه خدماتی برای سایت من مناسب تر است؟

 بالارفتن رتبه در الکسای سایت.
 بالا رفتن رتبه با استفاده از چند نکته کلیدی.

 تعداد محتوایی که در زمان های خاص مثلا در 
هفته یا ماه انتشار می شود.

 تعداد صفحه هایی که در سایت ایندکس می شوند.

رایج ترین ملاک های اشتباه 
سئو عبارت اند از:

بهتر است زمانی که پروژه و یا سایت خود را به 
نظارت  سپارید،  می  سئو  مختصص  یک  دست 
کاملی بر روی آن داشته باشید. در پاسخ به سوال 
عنوان باید بگوییم که خیر. لازم نیست که شما به 
تمامی اصول و مفاهیم سئو آگاه باشید اما باید درک 
درستی از مفاهیم اولیه و شناخت تکنیک های رایج 

آن داشته باشید.
هنگامی که شما اصول اولیه سئو را می شناسید 
این  متخصصین  از  تری  منطقی  توقعات  قطعا 
مجموعه خواهید داشت. برای اینکه با سئو آشنایی 
لازم را پیدا کنید، بهتر است به سراغ سایت های 
آموزش سئو بروید و شانس خود را برای بالا بردن 

موفقیت افزایش دهید.
این تفاسیر به نظر شما خدمات سئو و  با تمام 
مدیریت و نظارت آن تا چه حدی بر روی کسب 

موفقیت تان تاثیر گذار است؟

آیا برای استفاده از خدمات 
سئو باید با آن آشنایی کامل 

داشته باشیم؟

 سرعت سایت بهینه سازی می شود
 تگ های html و تمامی کدها بهینه سازی می شوند

 مدیریت Robots، Sitemaps و Redirects و تلاش 
برای سلامت سایت

 اجرای نشانه گذاری های اصولی
 بهینه سازی نسخه موبایل در سایت

 خدمات بازاریابی محتوا
 بررسی و پیدا کردن کلمات کلیدی ارزشمند

 لینک سازی داخلی سایت
 توضیحات کامل و مناسب در جهت اعمال سئو و مدیریت 

عنوان
 برنامه ریزی زمانی طبق استانداردهای سئو

 زمان بندی مناسب برای تولید و تهیه محتوا
 مدیریت ساختار محتوا و صفحات سایت

 خدمات سئو برای لینک سازی
 خدمات سئو لینک سازی

 از بین بردن لینک های مخرب و خلاص شدن از شر جریمه 
های گوگل

 خریدن بک لینک ) بر اساس بودجه(
 خرید رپورتاژ آگهی

 بررسی جایگاه و پیشرفت رقبا و آنالیز سایت
 مدیریت و استراتژی درست برای لینک سازی و چگونگی 

فعالیت در شبکه های اجتماعی
 خدمات سئو محلی

 بررسی موقعیت در نقشه گوگل
 مدیریت عبارت های محلی در تمامی صفحات سایت

 کنترل نظرات و پرسش های کاربران و امتیاز دهی
 مشاوره سئو برای پروژه های بزرگ

خدمات سئو تکنیکال

دکتر علی قوامی
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تبعات شکست سنگین برابر الهلال در دربی 
باعث شد سرمربی  آسیایی عربستان  بزرگ 
کروات الاهلی در نشستی با رئیس و مدیر فنی 

باشگاه سعودی شرکت کند.
به گزارش »دنیای هوادار«، شاهزاده منصور 
بن مشعل مدیر تیم فوتبال الاهلی در نشستی 
با سرمربی کروات این باشگاه پیرامون دلایل 
شکست سنگین برابر الهلال به بحث و تبادل 
نظر پرداخت.در این نشست که با حضور رئیس 
باشگاه برگزار شد نکات فنی و توصیه هایی 
برانکو  تا  گرفت  صورت  کروات  سرمربی  به 
تصمیمات  برگشت  بازی  برای  ایوانکوویچ 

بهتری اتخاذ کند.
نشست  این  در  که  هایی  صحبت  جمله  از 
مطرح شد به روش بازی و نفرات اصلی انتخاب 
عسیری  عبدالفتاح  تعویض  همچنین  شده 
برمی گشت. مدیر الاهلی اعتقاد داشت وقتی 
بازیکنی مثل اسیری تعویض شد قدرت فنی 
تیم تحت الشعاع قرار گرفت.برانکو ایوانکوویچ 
بعد از این نشست و قبل از آغاز تمرین در 
گفتگویی با بازیکنان به تشریح وظایف فنی 
و ایرادات آنها در بازی با الهلال پرداخت بلکه 
بتواند زمینه کامبک در ریاض را فراهم کند. 
بازی  در  شدند  مدعی  سعودی  های  رسانه 

برگشت انتظار چند تغییر بزرگ در ترکیب 
الاهلی وجود دارد از جمله در ساختار تدافعی 
از آن داشت و  را  انتقاد  برانکو بیشترین  که 

ضعف های مشهودی را دید.
سرمربی الاهلی همچنین از کادر مدیریتی 
کاروان  زودتر  روز  یک  تا  خواست  باشگاه 
الاهلی راهی ریاض شود تا هم با شرایط آب 
و هوایی بیشتر آشنا شوند هم این که آخرین 
جلسه تمرینی را در ورزشگاه محل برگزاری 
های  روزنامه  نوشته  به  بدهد.  انجام  بازی 
سعودی برانکو خطاب به بازیکنانش هشدار 
داده اگر به فکر صعود هستند باید اشتباهات 
و  خالی  ذهنی  با  و  فراموش  را  رفت  بازی 

باانگیزه به میدان بروند.
برانکو همچنان به جذب یک بازیکن بزرگ در 
ساختار تدافعی خود می اندیشید، موضوعی که 
طرفداران الاهلی بعد از شوک شکست مقابل 
الهلال نیز به آن اشاره داشتند و با انتقاد از 
شیوه شروع بازی توسط برانکو خواستار ایجاد 
تغییراتی شده اند. این انتقادات بیشتر به دسوزا 
برزیلی و اختیار تامی که مربی کروات به او داده 

بود، برمی گشت.
سعید المولد و محمد الفتیری دو مصدوم 
الاهلی هستند که کارشناسان اعتقاد دارند 

را  دستیارانش  و  برانکو  دست  شان  غیبت 
برای ایجاد تغییرات بست. برانکو که در پایان 
بازی از هواداران عذرخواهی کرده بود ابراز 
امیدواری کرده است در بازی برگشت داوری 
بهتری را شاهد باشد تا اتفاقات بازی رفت 
عمانی  داور  از  انتقاد  با  برانکو  نشود.  تکرار 

نسبت به اخطارهای بی مورد همین طور 
دو سوت جنجالی در گل های دوم و سوم 
الهلال اشاره کرد و گفت اگر داور گل آفساید 
همین طور ضربه ایستگاهی اشتباه به الهلال 
بزرگ  بازی  بازنده  الاهلی  داد،  نمی  هدیه 

نمی شد.

بازخواست برانکو در نشست فنی باشگاه الاهلی؛

ایوانکوویچ: می خواهیم صعود کنیم باید تفکرمان عوض شود

تیم های پرسپولیس و استقلال با سقوط قابل 
توجهی در رنکینگ های جهانی مواجه شده اند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ورزش سه، 
وبسایت های مختلف با استفاده از شاخصه های 
گوناگون رنکینگ تیم های جهانی را اعلام می 
کنند که یکی از آن ها »کلاب ورلد رنکینگ« 
باشگاه  وبسایت  این  بندی  رتبه  طبق  است. 
بارسلونا در صدر بهترین تیم های جهان است و 

تیم ریورپلاته آرژانتین بالاتر از تمام بزرگان قرار 
گرفته و در رتبه دوم جای دارد.

رتبه  در  پرسپولیس همچنان  ایران  لیگ  در 
نخست جای دارد اما آن ها نسبت به ماه قبلی ۶ 
رده سقوط را تجربه کردند و حالا در رده ۱9۴ 
قرار گرفته اند. نکته جالب این که پرسپولیس 
بعد از صعود به فینال آسیا به جمع ۱۳0 تیم 
برتر جهان نیز رسید اما در ماه های اخیر حذف 

از لیگ قهرمانان آسیا و تعویق در شروع لیگ 
سبب شده تا سقوطی معنادار را تجربه کند.

دومین تیم ایرانی ذوب آهن است. تیم علیرضا 
منصوریان بعد از اوج گیری در لیگ و کسب 
استقلال  توانست جای  آسیا  در  نتایج خوب 
را بگیرد اما شکست برابر الاتحاد باعث شد تا 
این تیم نیز به رده ۲۷۳ سقوط کند. استقلال 

سومین تیم ایران هم در رده ۳0۵ جای دارد.

سقوط پرسپولیس و استقلال در رنکینگ جهانی

سارا سادات خادم الشریعه می گوید که هدفش 
قرار گرفتن جزو ۱0 نفر برتر بانوان جهان و 

کسب مقام استاد بزرگی است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، سارا 
سادات خادم الشریعه درباره عملکرد خود در 

رقابتهای آزاد چین که موفق به کسب رتبه 
ی شانزدهمی این رقابت ها شد، اظهار کرد: 
داشت  هایی  محدودیت  چین  آزاد  مسابقات 
می   ۲۴00 ریتینگ  بالای  بازان  شطرنج  و 
توانستند در آن شرکت کنند. این مسابقات در 
تابستان جزو قوی ترین رقابتهای آزاد بود که 
برگزار شد و  رقبای من از دور اول تا آخر، استاد 
بزرگ هایی بودند که میانگین ریتینگ های آنها 
حدود ۲۶۴0 بوده که این ریتینگ ۱۵0 واحد از 

ریتینگ بین المللی من بیشتر است.
این  در  سختی  خیلی  های  بازی  افزود:  او 
رقابت ها داشتم و توانستم دومین نورم خود 
را دریافت کنم که این نورم کمک بزرگی برای 
کسب آخرین نورمم در آخر امسال می کند. 
البته خیلی وقت پیش می توانستم دومین نورم 
خود را دریافت کنم اما به خاطر شرایطی مانند 
نبود حریفان به اندازه ی کافی از کشورهای 
مختلف و یا حتی کمبود ریتنیگ، از گرفتن 

دومین نورم باز ماندم.

این بانوی شطرنج باز با بیان اینکه بزرگ ترین 
هدفم کسب مقام استاد بزرگی است، گفت: 
بزرگترین هدفم کسب مقام استاد بزرگی است 
که خیلی به آن نزدیک شدم. هچنین هدف 
دیگری که آن را دنبال می کنم قرار گرفتن 
جزو ۱0 نفر برتر بانوان جهان است. اکنون در 
رده ی ۱۵ بانوان جهان قرار دارم و باتوجه به 
اینکه اختلاف نفرات برتر زیاد نیست می توانم 
با چند بازی دیگر و با عملکرد مناسب به این 

هدف خود برسم.
خادم الشریعه در پاسخ به اینکه آیا برنامه ای 
داری؟  بزرگی  استاد  سوپر  مقام  کسب  برای 
گفت: تاجایی که به یاد دارم یک و یا دونفر 
از بانوان جهان توانسته اند عنوان سوپر استاد 
بزرگی را کسب کنند. شطرنج خانم ها و آقایان 
متفاوت است و نباید آن را با هم مقایسه کرد 
زیرا ریتینگ ۲۵00 در بانوان معادل ریتینگ 
۲۷00 در آقایان و یا همان سوپر استاد بزرگی 
می شود. باید دید که در شطرنج بانوان بهترین 

های جهان با چه ریتنیگ هایی در کدام رده 
بندی قرار دارند.

او با انتقاد از لیگ شطرنج ایران گفت: در لیگ 
شطرنج ایران مشکلات مالی بسیاری دیده می 
شود و برای تسویه حساب، اعصاب بازیکنان را 
خرد می کنند. قرارداد من بعد از ۲ سال که آن 
هم کل مبلغ قرار دارد را نگرفتم تسویه شد و 
این تسویه با رفت و آمد زیاد من به باشگاه سایپا 
همراه بود که توانستم بخشی از قرار داد خود 
را دریافت کنم. دفتر تیم باشگاه سایپا در جاده 
ی کرج بود و من در این رفت و آمد ها بسیار 

خسته شدم.
های  لیگ  در  که  من  افزود:  الشریعه  خادم 
چین و آلمان حضور داشتم تمام برنامه ریزی 
و قولهایشان عملی می شد و من دلیلی نمی 
بینم که امسال در لیگ شطرنج ایران شرکت 
کنم. متاسفانه ۴ آقا و ۴ خانم اول ایران در لیگ 
حضور ندارند و من تعجب می کنم که چرا اسم 

آن را لیگ برتر گذاشته اند؟

خادم الشریعه: می خواهم جزو ۱۰ نفر برتر بانوان جهان باشم

تحول پرسپولیس با کالدرون؛
»عرب« را از قطار اصلاحات 

»پیاده« کنید!
تکرار یک حرف دوباره؛ برانکو 
پرسپولیس  ماند  مي  هم 
بشو  قهرمان  نوزدهم  لیگ 
نبود. نه به خاطر هجمه هاي  
قهرماني هاي این تیم بلکه 
نوع ساختار تیمي و اساسا 
ذات فوتبال ما محال است 
بدهند  اجازه  ها  تیم  سایر 
تکرار  پرسپولیس  قهرماني 
شود. پس این زمان، زمان »تحول« است. زمان ساختن 
یک تیم نو، با بازیکنان با انگیزه تر و به نوعي تشنه قهرماني 

)نه دل سیر از قهرماني!(
برانکو هم مي ماند باید پرسپولیس را متحول مي کرد؛ زیر و 
رو! کالدرون به موقع آمد. وقت تحول، وقت زیر و رو کردن. 
وقت ساختن یک تیم نو. یک تیم با انگیزه که میل بردن و 
قهرمان شدن داشته باشد. بازي هاي تدارکاتي پرسپولیس 
چنین حکایتي دارد. حکایت تحول. حکایت تغییر کردن و 
البته حکایت تیم شدن. تیمي با تفکرات آرژانتیني. بدون 
تعارف و بدون ملاحضه کاري. حتي اگر سروش رفیعي باشد 
یا مصلح. جوان هم باشي و کم کار در لیست او جاي نداري. 
این بهترین روش ساختن و نو شدن است. ربطي هم به 
حجله و گربه ندارد. در تغییر کردن باید یک عده از قطار 
اصلاحات پیاده شوند. باید تیم جدیدي شکل بگیرد حتي 
با قدیمي هایي که هنوز تشنه جام هستند. مرد آرژانتیني 
مسیر را درست انتخاب کرده! فقط فرصت مي خواهد. کمي 
هم حوصله از سوي طرفداران. طرفداري که فقط با مدیریت 
مشکل دارد. با شخص ایرج عرب! هیات مدیره پرسپولیس 
مي دانم که زورش نمي رسد اما وزیر ورزش تا قبل از شروع 
بازي ها باید فکري بکند. یک فکر بکر براي پیشگیري از 
تشنج. براي غلبه بر جو ملتهب سکوي پرسپولیسي ها )!( 
عرب باید از قطار اصلاحات پیاده شود. این قاعده تحول 
است. رسم تغییر و فلسفه اصلاحات. همین امروز. شروع 
بازي ها و در کوران آن خیلي دیر است. آقاي نبي هست. 

حکمش را امروز صادر کنید...

قلندر

مجید سعیدی

»موعود بنیادی  فر« در انتخابی
جام جهانی قطر قضاوت می کند

فدراسیون جهانی فوتبال 
داوران  قضاوت  از  )فیفا( 
هند  دیدار  در  ایرانی 
دوم  مرحله  از  عمان  و 
انتخابی جام جهانی ۲0۲۲ 

قطر خبر داد.

هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
به نقل از  سایت فدراسیون 
فوتبال، موعود بنیادی فر داور 
بین المللی فوتبال ایران برای قضاوت در رقابت های انتخابی 
جام جهانی از سوی کنفدراسیون جهانی فوتبال – فیفا انتخاب 

شد.
بنیادی فر به همراه دوکمک داور و یک داور چهارم ایرانی بازی 
دو  دو تیم هند و عمان از گروه E مرحله دوم مسابقات انتخابی 
جام جهانی ۲0۲۲  روز پنج شنبه ۱۴ شهریورماه ساعت ۱9 به 
وقت محلی در ورزشگاه گاندی برگزار می شود را قضاوت می 

کند. اسامی داوران به شرح زیر است: 
داور: موعود بنیادی فر/کمک اول: سعید علی نژادیان، علی 

میرزابیگی،داور چهارم: حسن اکرمی

خبر


